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İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİ 

2024 YILI MART AYI TOPLANTISI II. BİRLEŞİMİ 
MECLİS GÜNDEMİNE İLİŞKİN TOPLANTI TUTANAĞI 

 
 

1. BÖLÜM 
MECLİS GÜNDEMİ 

 
 
Gündem No   : 97509404-105.02-3/2                                              Toplantı Tarihi   :  13/03/2024  
Toplantı Yeri : İzmir Kültürpark Fuar Alanı 4 No’lu Hol                          Toplantı Saati     : 18.00            
                          Konak/İZMİR 
                         (İzmir Büyükşehir Belediyesi Meclis Toplantı Salonu) 
 

 I. BAŞKAN TARAFINDAN MECLİSİN AÇILIŞI 
 

 II. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERİN GÖRÜŞÜLMESİ 
 

 1. Belediyemiz Park ve Bahçeler Dairesi Başkanlığına bağlı Güney Alanları Bakım Şube Müdürlüğünün 
demirbaş kayıtlarında bulunan 2 adet Motorlu Tırpan Makinesinin ESHOT Genel Müdürlüğüne bedelsiz 
ve şartsız hibe edilmesi hususunun görüşülmesi. (Park ve Bahçeler Dai. Bşk.E.1860246) 
 

 2. Belediye Meclisimizin 11/04/2022 tarihli ve 05.445 sayılı Kararı ile yürürlüğe giren İzmir Büyükşehir 
Belediyesi Sosyal Projeler Dairesi Başkanlığı ESHOT Genel Müdürlüğü ve İZELMAN AŞ arasında 
nitelikli sürücü yetiştirme amacıyla düzenlenen protokolünün, 1 yıl uzatılması konusunda İzmir 
Büyükşehir Belediye Başkanına yetki verilmesi hususlarının görüşülmesi. (Sosyal Projeler 
Dai.Bşk.E.1861756) 
 

 3. Sosyal Projeler Dairesi Başkanlığına bağlı Çocuk Belediyesi Şube Müdürlüğünün çalışmalarına esas 
olmak üzere İzmir Büyükşehir Belediyesi ile Sahilevleri Rotary Kulübü Derneği arasında imzalanmak 
üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün görüşülmesi. (Sosyal Projeler 
Dai.Bşk.E.1855045) 
 

 4.  Tarımsal Hizmetler Dairesi Başkanlığı tarafından hazırlanan “Tarımsal Hizmetler Dairesi Başkanlığı 
Çalışma Usul ve Esasları Hakkında Yönetmelik Taslağının” görüşülmesi. (Tarımsal Hizmetler 
Dai.Bşk.E.1860737) 
 

 5. İzmir Valiliği Yatırım İzleme ve Koordinasyon Başkanlığının talebi doğrultusunda, Konak ilçesi, 
Ahmetağa Mahallesi, 208 ada, 70 no’lu parselde kayıtlı taşınmazın mülkiyetinin Maliye Hazinesi, 
Yatırım İzleme Koordinasyon Başkanlığı ve Belediyemize ait olduğu tespit edildiğinden; söz konusu 
taşınmazdaki Belediyemize ait 1548/555697 (23,74 m²) hissenin Resmi Tesis Alanı olarak kullanılmak 
üzere İzmir Valiliğine 25 yıl süre ile bedelsiz olarak tahsis edilmesi hususunun görüşülmesi. (Emlak 
Yönetimi Dai.Bşk.E.1840049) 
 

 6. Tire Belediye Meclisinin, 07/02/2024 tarihli  ve 16 ve sayılı Kararı ile uygun görülen; 101 ve 123 
adaların Koruma Amaçlı İmar Planı paftasında, K-T-2 Konut Alanı 2 Kat (Zemin Katta Ticaret 
Kullanımı Teşvik Edilecek Alanlar) kullanım kararında olduğu, İzmir 2 Numaralı Kültür Varlıklarını 
Koruma Bölge Kurulunun Kararı doğrultusunda hazırlanan T-O-2 Ticaret Alanı – 2 Kat (Üst Katlar Ofis 
Kullanımlı) olmasına yönelik 1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı Uygulama İmar Planı Değişikliği ve 
1/5000 Koruma Amaçlı Nazım İmar Planı Değişikliği önerisinin, 2863 sayılı Kültür ve Tabiat 
Varlıklarını Koruma Kanunu kapsamında işlem yapılmak üzere görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1860303) 
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 7. Bornova Belediye Meclisinin 01/03/2024 tarihli ve 52 sayılı Kararı ile uygun görülen; Ergene 
Mahallesi, 3644 ada, 103 parselin 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı kararı doğrultusunda "Özel Sağlık 
Tesis Alanı" belirlenmesine yönelik hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı değişiklik 
önerisinin, Türk Mühendis ve Mimar Odaları Birliğinin 22/02/2024 tarihli ve 07/44 sayılı Yazısı dikkate 
alınarak incelenmesi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1861045) 
 

 8. Karşıyaka Belediye Meclisinin 01/03/2022 tarihli ve 71 sayılı Kararı ile uygun görülen; Karşıyaka 
İlçesinde yer alan münferit kurul kararları doğrultusunda yürürlükteki uygulama imar planlarına 
korunması gerekli kültür varlığı statüsündeki taşınmazların tescil gösteriminin ve koruma alanının 
işlenmesine yönelik hazırlanan; 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi Belediye 
Meclisimizin 13/06/2022 tarihli ve 05.668 sayılı Kararı ile uygun bulunarak 2863 sayılı Kültür ve Tabiat 
Varlıklarını Koruma Kanunu kapsamında değerlendirilmek üzere İzmir I Numaralı Kültür Varlıklarını 
Koruma Bölge Kurulu Müdürlüğüne iletilmiş olup; anılan Koruma Bölge Kurulunun Kararı ile söz 
konusu 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği'nin tadilen uygunluğuna karar verildiğinden bu 
doğrultuda yeniden hazırlanan ve Karşıyaka Belediye Meclisinin 01/02/2024 tarihli ve 12 sayılı Kararı 
ile uygun görülen 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1855340) 
 

 9. Konak Belediye Meclisinin, 02/01/2024 tarihli ve 12 sayılı kararı ile uygun görülen; Konak Mahallesi, 
269 adada bulunan ve 1. Grup Korunması Gerekli Taşınmaz Kültür Varlığı olarak tescilli Şadırvanaltı 
Camii'nin imar hattının düzeltilmesi ve ada içi farklı fonksiyon sınırının düzenlenmesine yönelik 
hazırlanan, 1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı İmar Planı Değişikliği ve 1/500 ölçekli Yerleşim Planı 
Değişikliği önerisinin, 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu kapsamında işlem 
yapılmak üzere görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1860219) 
 

 10. Belediye Meclisimizin 13/10/2023 tarihli ve 05.1112 sayılı Kararı ile uygun görülerek,  05/02/2024-
05/03/2024 tarihleri arasında askıya çıkarılan, Güzelbahçe İlçesi, Kahramandere Mahallesi, 1659 ada, 3 
parsel ile Atatürk Mahallesi, 2454 ada, 1 parsellerde İZSU Genel Müdürlüğünün talebi doğrultusunda 
"Belediye Hizmet Alanı" belirlenmesine yönelik 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı değişikliklerine askı 
süresi içinde yapılan önerge eki listede yer alan 4 adet itirazın incelenmesi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1856244) 
 

 11. Kemalpaşa Belediye Meclisinin 02/01/2024 tarihli ve 05/6 sayılı Kararıyla uygun görülen; Bağyurdu 
Yenimahalle, 402 ada, 3 parseldeki Tarımsal Niteliği Korunacak Alan 1/1000 ölçekli Mevzii İmar 
Planına ait plan notlarında yapılan kısmi değişiklikler ile birlikte "Hmax:6,50 m’yi geçemez" ifadesinin 
"Yençok:Teknoloji gereği" olarak düzenlenmesine yönelik hazırlanan 1/1000 ölçekli Mevzii İmar Planı 
Plan Notu Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1862320) 
 

 12. Urla Belediye Başkanlığının 13/02/2024 tarihli ve E.131065 sayılı Yazısı ve ekleri ile Belediyemize 
iletilen; İzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun Kararıyla uygun görülerek 
Belediye Meclisimizin 16/06/2017 tarihli ve 05.705 sayılı Kararıyla onaylanan, 1/5000 ölçekli Gülbahçe 
Mahallesi 1. ve 3. Derece Arkeolojik Sit Alanı Koruma Amaçlı Nazım İmar Planı doğrultusunda 
hazırlanan 1/1000 ölçekli Gülbahçe Mahallesi 1. ve 3. Derece Arkeolojik Sit Alanı Koruma Amaçlı İmar 
Planı önerisinin; 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu kapsamında işlem yapılmak 
üzere görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1862042) 
 

 13. Buca ilçesi, Tınaztepe Mahallesi, 7586 ada, 28 parselde kayıtlı ve 1/1000 ölçekli Uygulama İmar 
Planında Rekreasyon Alanına isabet eden taşınmaz üzerinde yer alan, önerge ekindeki vaziyet planında 
işaretli sosyal tesisin (Portakal Vadisi 26. Bölge) işletme hakkının Belediye Meclisimizce belirlenecek 
süre ve bedel ile İZTARIM A.Ş'ye devri ile konuya ilişkin hazırlanan Protokolün görüşülmesi. (Emlak 
Yönetimi Dai.Bşk.E.1860373) 
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 14. Buca ilçesi, Tınaztepe Mahallesi, 7586 ada, 28 parselde kayıtlı ve 1/1000 ölçekli Uygulama İmar 
Planında Rekreasyon Alanına isabet eden taşınmaz üzerinde yer alan, önerge ekindeki vaziyet planında 
işaretli sosyal tesisin (Portakal Vadisi 31. Bölge) işletme hakkının Belediye Meclisimizce belirlenecek 
süre ve bedel ile İZTARIM A.Ş'ye devri ile konuya ilişkin hazırlanan Protokolün görüşülmesi. (Emlak 
Yönetimi Dai.Bşk.E.1860387) 
 

 III. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN KOMİSYON RAPORLARININ 
GÖRÜŞÜLMESİ 
 

 1. Büyükşehir Belediyemizin bağlı kuruluşu olan İZSU Genel Müdürlüğünün İller Bankası A.Ş'den 
kullanacağı, yatırım ve diğer harcamalarda kullanılmak üzere yurt içi borçlanmaları için toplam 
250.000.000,00-TL (faiz hariç) tutarına kadar gayri nakdi kredi kullanılmasına, krediye ilişkin 
düzenlenen kredi sözleşmelerinden kaynaklanan her türlü ödeme yükümlülüğünü sözleşme hükümleri 
çerçevesinde yerine getirememesi ve/veya kredi teminatlarının yetersiz kalması halinde Büyükşehir 
Belediyemizin Hazine ve Maliye Bakanlığınca ve/veya Banka tarafından dağıtılan yasal paylarının 
mevzuattan kaynaklanan herhangi bir kesinti oranına bağlı kalmaksızın tamamının garanti olarak 
gösterilmesi ve konuya ilişkin her türlü iş ve işlemlerin yürütülmesi için İzmir Büyükşehir Belediye 
Başkanı Mustafa Tunç SOYER'e yetki verilmesi hususlarının; “İlgili önergeye konu olan kredinin 
yatırım amaçlı kullanılması koşuluyla” oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe 
Komisyonu Raporu. (Satınalma Dai.Bşk.E.1811286) 
 

 2. Belediyemizin iştiraki olan Egeşehir Yapı Planlama Müşavirlik ve Teknoloji A.Ş’nin 29/02/2024 
tarihli Olağanüstü Genel Kurul Toplantısında alınan karar doğrultusunda; Belediyemizin, Ege Şehir Yapı 
Planlama Müşavirlik ve Teknoloji A.Ş içerisindeki sermaye payının korunabilmesi için payına düşen 
59.803.503,00-TL'lik rüçhan hakkının kullanılarak sermaye artışına iştirak edilmesi hususlarının 
oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe - Şirketler Komisyonları Raporu. (Destek 
Hizmetleri Dai.Bşk.E.1844495) 
 

 3. Manavkuyu Mahallesi, Mustafa Kemal Caddesi No:163 Bayraklı/İZMİR adresindeki; Kamuya Terkli 
Alanda kalan ve 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planında Yeşil Alana isabet eden 1 adet ekmek satış 
büfesinin işletme hakkının; “12.190,00-TL/Yıl+KDV bedel ile 5 yıllığına önerge eki Protokol’e ‘Üçüncü 
şahıslara yasal mevzuat doğrultusunda devir edilebilir’ ibaresinin eklenmesi koşuluyla Grand Plaza 
Gıda Otelcilik ve Turizm İşletmeleri A.Ş’ye devredilmesi” ile konuya ilişkin hazırlanan Protokolün 
değişiklikle oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe - Şirketler Komisyonları Raporu. 
(Emlak Yönetimi Dai.Bşk.E.1845043) 
 

 4. Mülkiyeti Belediyemize ait olan Çiğli ilçesi, Küçükçiğli Mahallesi, 1176 ada, 1 no’lu (1381,00 m²) 
parselde kayıtlı taşınmazda, önerge ekinde yer alan ekli değişiklik tasarımında belirtilen                    
(2,50 m x 4,35 m) 10,88 m² alanlı Trafo Merkezinin irtifak haklarının 25 yıllığına 1,00-TL İzbedelle 
TEDAŞ Genel Müdürlüğü adına tesis edilmesinin oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve 
Bütçe - Hukuk Komisyonları Raporu. (Emlak Yönetimi Dai.Bşk.E.1818626) 
 

 5. Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanlığı 2024 Yılı “İnşaat ve Tesisat Birim Fiyatları”na ve 
Ulaştırma ve Altyapı Bakanlığı Karayolları Genel Müdürlüğü 2024 Yılı Yol, Köprü, Tünel, Bitümlü 
Kaplamalar, Bakım ve Trafik İşaretlerine ait Birim Fiyat Listesi kamu zararı yaşanmaması için yapılan 
düzenlemeler nedeniyle önerge eki listede belirtilen 2024 yılı Mevcut Gelir Tarifesinin ''Zemin Açım 
Birim Fiyatları''nın; Plan ve Bütçe – Tüketiciyi Koruma Komisyonlarınca “imzalanan tarifenin”  
oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Müşterek Rapor. (Fen İşleri Dai.Bşk.E.1842351) 
 

 6. Belediye Meclisimizin 12/07/2021 tarihli ve 726 sayılı Kararı ile güncellenen; ''Altyapı Koordinasyon 
Merkezi Kuruluş, Görev, Çalışma ve Usulleri Uygulama Yönetmeliği"nde işleyişin daha verimli olması 
amacıyla revize edilerek yeniden hazırlanan Yönetmeliğin oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin 
Plan ve Bütçe - Hukuk Komisyonları Raporu. (Fen İşleri Dai.Bşk.E.1846105) 
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 7. İzmir Büyükşehir Belediyesi İtfaiye Dairesi Başkanlığının belirleyeceği ihtiyaçlar doğrultusunda 
itfaiye hizmetlerinin BAYOSB sınırları içinde ve çevresindeki yerleşim yerleri ile İzmir İl Mülki 
Sınırları içerisindeki bölgelerde yürütülmesi işlemlerine yönelik İzmir Büyükşehir Belediyesi Başkanlığı 
ile Bağyurdu Organize Sanayi Bölgesi arasında imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan 
Protokolün kabulü ile söz konusu Protokolün imzalanabilmesi için İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı 
Mustafa Tunç SOYER’e yetki verilmesinin oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe-
Hukuk Komisyonları Raporu. (İtfaiye Dai.Bşk.E.1843182) 
 

 8. İzmir Büyükşehir Belediyesi Gençlik ve Spor Hizmetleri Dairesi Başkanlığı ve İzmir Büyükşehir 
Belediyesi Gençlik ve Spor Kulübü Derneği iş birliği içerisinde 21 Nisan 2024 tarihinde 42K Maraton 
ve 10K Yol Koşusu gerçekleştirilecek olup, söz konusu maratonda dereceye giren sporculara önerge 
ekinde yer alan çizelgede detayları bulunan para ödüllerinin verilmesine yönelik önergenin; “Türk 
Sporculara Türk Lirası, Yabancı Sporculara ilgili maratonun yapılacağı tarih olan 21 Nisan 2024 
gününün Döviz kuru baz alınarak Dolar karşılığı olan Türk Lirası olarak verilmesi” şeklindeki görüş 
doğrultusunda değişiklikle oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe Komisyonu 
Raporu.(Gençlik ve Spor Hizmetleri Dai.Bşk.E.1851059) 
 

 9. İlimiz genelinde hafriyat toprağı ve inşaat/yıkıntı atıklarının çevre ve insan sağlığına zarar 
vermeyecek şekilde İzmir Büyükşehir Belediyesi tarafından yönetilmesine ilişkin teknik ve idari 
hususlar ile uyulması gereken genel kuralların belirlendiği “Hafriyat Yönetim Sistemi Yönetmeliği”                     
22/11/2023 tarihli ve 1216 sayılı Kararı ile onaylanarak yürürlüğe girmiş olup; Hafriyat Yönetim Sistemi 
Yönetmeliği gereğince halihazırda İlçe Belediye tarafından yürütülen; kazı, dolgu/tesviye ve geçici 
depolama izinleri, yeni süreçte İzmir Büyükşehir Belediyesinin Hafriyat Yönetim Bilgi Sistemi (HYBS) 
uygulaması üzerinden yürütüleceğinden, Belediyemize yapılacak olan Dolgu/Tesviye/Rehabilite İzin 
Başvurusunun İZBETON A.Ş tarafından yapılması durumunda; Belediye Meclisimizce onaylanan                 
2024 yılı Gelir Tarifesinde yer alan Dolgu/Tesviye/Rehabilite İzni Bedelinin %90 indirimli olarak 
uygulanmasına yönelik “Önergenin ilgili dairesince yeniden düzenlenmek üzere karar alınmadan 
iadesinin” oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe – İklim Değişikliği ve Uyum 
Komisyonları Raporu. (İklim Değişikliği ve Sıfır Atık Dai.Bşk.E.1791231) 
 

 10. Belediyemiz ve İzmir Vakfı arasında Valilik Makamının da onayıyla 2016 – 2023 yıllarında turizme 
yönelik ortak hizmet projesi gerçekleştirilmiş ve 2020-2024 İzmir Turizm Tanıtım Stratejisi hazırlanmış 
olup, kentimizin ekonomik olarak kalkınmasında turizm ve tanıtım faaliyetlerinin taşıdığı önem 
nedeniyle İzmir Büyükşehir Belediyesi ile İzmir Vakfı arasında imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge 
ekinde yer alan Protokolün kabulü ile söz konusu Protokolün imzalanabilmesi için İzmir Büyükşehir 
Belediye Başkanı Mustafa Tunç SOYER'e yetki verilmesi hususlarının oybirliği ile uygun 
bulunduğuna ilişkin Hukuk – Plan ve Bütçe – Avrupa Birliği ve Dış İlişkiler – Kent Konseyi 
Komisyonları Raporu. (Dış İlişkiler ve Turizm Dai.Bşk.E.1814109) 
 

 11. İzmir Kent Konseyinin 136. Olağan Yürütme Kurulunun 7 no’lu Kararına istinaden, 12 adet 
Kemeraltı girişinin isimlerinin haritada gösterilerek fiziki işaretlemeleri için totem tasarımları da dikkate 
alınarak, Kestelli Caddesinin Eşrefpaşa Caddesine ulaştığı yere Kestelli Girişi, 926 Sokağın Eşrefpaşa 
Caddesine ulaştığı yere Ali Galip Girişi, Havra Sokağının Eşrefpaşa Caddesine ulaştığı yere Havra 
Sokağı Girişi, Anafartalar Caddesinin Eşrefpaşa Caddesine ulaştığı yere Anafartalar Girişi, 1315 
Sokağın Fevzipaşa Bulvarına ulaştığı yere Leblebici Han Girişi, 913 Sokağın Fevzipaşa Bulvarına 
ulaştığı yere Kavaflar Girişi, 899 Sokağın Fevzipaşa Bulvarına ulaştığı yere Hisar Cami Girişi, Şehit 
Fethi Bey Caddesinin Fevzipaşa Bulvarına ulaştığı yere Vakıflar Girişi, 860 Sokağın Cumhuriyet 
Bulvarına ulaştığı yere İktisat Kongresi Girişi, Mücibir Rahman Sokağın Cumhuriyet Bulvarına ulaştığı 
yere Roma Hamamı Girişi, Anafartalar Caddesinin Atatürk Meydanı’na ulaştığı yere Konak Girişi, Milli 
Kütüphane Caddesinin 452 Sokağı ile kesiştiği yere Milli Kütüphane Girişi isminin verilmesi talebine 
yönelik önergenin, Hukuk – Kent Konseyi Komisyonlarınca; “Önerge içeriğinde yer alan ‘Ali Galip 
Girişi’ isminin ‘Portekiz Sinagog Girişi’ olarak değiştirilmesi suretiyle” şeklindeki görüş doğrultusunda 
değişiklikle oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Müşterek Rapor. (Sosyal Projeler 
Dai.Bşk.E.1599431) 
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2. BÖLÜM 
2024 YILI MART AYI II. BİRLEŞİMİ TOPLANTI TUTANAĞI 

 
 
Tutanak No   : 97509404-105-05-3/2                                        Toplantı Tarihi   : 13/03/2024  
Toplantı Yeri : İzmir Kültürpark Fuar Alanı 4 No’lu Hol                    Toplantı Saati    : 18.00      
                          Konak/İZMİR                
                          (İzmir Büyükşehir Belediyesi Meclis Toplantı Salonu) 
 
 
TOPLANTIDA HAZIR OLANLAR: Murat AYDIN, Taner KAZANOĞLU, Serkan KALMAZ, 
İlhan DAL, Fikret AKTAŞ, Mustafa Şafak BARAN, Mümtaz RODOS, Ceyhan KAYHAN, İbrahim 
Ulaş POLAT, Bahar GÜRSUL, Hüseyin ÜNAL, Yahya YILDIZ, Ali Emrah 
KARAMUSTAFAOĞLU, Şamil Sinan AN, Erhan UZUNOĞLU, Cenap BÖRÜHAN, Asker 
GÜNEŞ, Saadet ÇAĞLIN, Mustafa ÖZUSLU, Mehmet Atilla BAYSAK, Birgül SURAL ÜNER, 
Nilüfer BAKOĞLU AŞIK, İsmail SARI, Yeşim TEKOĞLU, Gamze Gül ÇAMUR, Cindi Can 
POLAT, Ali Rıza KÖÇER, Burhan Suat ÇAĞLAYAN, Ali GÜL, Deniz BEKTAŞ, Özkan YILDIZ, 
Sıla İLGİ AKKAŞ, Ali YILMAZ, Çağlar GÜLEZ, Halil ARDA, Necati KIRMAZ, İzel 

 12. Menemen ilçesi Tuzla bölgesinde faaliyet gösteren S.S. Tuzçullu ve Çevre Sahil Köyleri Su Ürünleri 
Kooperatifinin ihtiyacı doğrultusunda; 1 adet (1 Ton) kapasiteli Dikey Tip Yaprak Buz Makinesinin 
Belediyemiz tarafından temin edilerek söz konusu Kooperatifin desteklenmesi amacıyla İzmir 
Büyükşehir Belediyesi Başkanlığı ile S.S. Tuzçullu ve Çevre Sahil Köyleri Su Ürünleri Kooperatifi 
arasında imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün oybirliği ile uygun 
bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe – Hukuk – Tarım, Orman ve Hayvancılık – Kooperatifler – Deniz ve 
Kıyı Alanları Komisyonları Raporu. (Tarımsal Hizmetler Dai.Bşk.E.1797092) 
 

 13. S Plakalı araç sayısının ilk etapta 400 adet arttırılması yönünde 27/10/2021 tarihinde 2886 sayılı 
Devlet İhale Kanununun 45. maddesi gereğince açık teklif usulü ile gerçekleştirilen ihale sonucunda 
satılan 286 adet plaka için Geçici Güzergâh İzin Belgesi verilmesinin Meclis tarafından görüşülerek 
karara bağlanması hususuna yönelik Yazılı Önergenin, Plan ve Bütçe – Ulaşım – Hukuk 
Komisyonlarınca;“İlgili Yazılı Önerge içeriğinde zikrolunan mahkeme kararları ve yürütmenin 
durdurulmasına ilişkin İzmir 8. İdare Mahkemesinin 2023/1463 Esas sayı ve 09/02/2024 tarihli Kararı 
gereğince karar verilmesine gerek olmadığının” oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Müşterek 
Rapor. (Büyükşehir Belediyesi Meclis Üyeleri Hakan YILDIZ, Burçin Kevser SEVİL. E.1810446) 
 

 14. 25/03/2021 tarihli ve 207 sayılı İBŞB Encümen Kararı ile ihaleden plaka almaya hak kazananlara 
dava konusu işlemin tesis edilmesi yönünde alınan 08/03/2023 tarihli ve 2023/55 no’lu UKOME Genel 
Kurul Kararı kapsamında mağduriyetlerinin giderilmesi talebi doğrultusunda, önerge ekinde yer alan 
başvurular ve dilekçeler göz önünde bulundurularak 5393 sayılı Belediye Kanununun 18/h maddesi 
kapsamında gerekli değerlendirmelerin Meclisimizce yapılmasına yönelik önergenin,  Hukuk – Ulaşım – 
Plan ve Bütçe Komisyonlarınca;“İlgili Yazılı Önerge içeriğinde zikrolunan mahkeme kararları ve 
yürütmenin durdurulmasına ilişkin İzmir 8. İdare Mahkemesinin 2023/1463 Esas sayı ve 09/02/2024 
tarihli Kararı gereğince karar verilmesine gerek olmadığının” oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin 
Müşterek Rapor. (Ulaşım Dai. Bşk. E.1557296) 
 

 IV. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLİS ÜYELERİNİN MAZERETLERİNİN 
GÖRÜŞÜLMESİ 
 

 V. GÜNDEM DIŞI KONUŞMA TALEPLERİ 
 

 VI. ÜÇÜNCÜ BİRLEŞİMİN GÜN VE SAATİNİN TESPİTİ VE KAPANIŞ 
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ZENGİNOBUZ, İlhan ÖZKÖSE, Emin AKSOY, Ufuk AYKOL, Özay KAPTAN, Mustafa 
GERÇEK, Nazan DÖNMEZ, Rıdvan KARAKAYALI, Muharrem BAYRAKTAR, Musa ÖZCAN, 
Fatma EKİCİOĞLU, Halil ÇULHAOĞLU, Şerif SÜRÜCÜ, Ufuk YÖRÜK, Seda ÖZTÜRE, İsmet 
ORHAN, Bülent KÖKLÜ, Dolunay BAYER, İbrahim Halil KILIÇ, Memet MALTEPE, Fikriye 
ARSLAN, Hüsniye YILDIRIM, Hasan KORKMAZ, Berkhan PARLAK, Sefer TOPÇU, Aybars 
YILDIRIM, Fayıka ÖNER, Raşit DİRİM, Hakan BARÇIN, Özdem Mustafa İNCE, Özan PARLAR, 
Zeynep Ferda DEMİRBAŞ, Kazım ÇAM, Refik SÜREN, Sevgi KANDEMİR, Raife 
KARABATAK, Mustafa SOLMAZ, Burçin Kevser SEVİL, İsa NEZİR, Mustafa Alper GÜLDALI, 
Fırat EROĞLU, Fatih TAŞTAN, Hakan YILDIZ, Hıdır ALPTEKİN, Ahmet Uğur BARAN, Özgür 
HIZAL, Osman SAĞLAM, Hüsnü BOZTEPE, Yusuf DEMİRCİOĞLU, Ali GÖNEN, Şevket 
HASIRCI, Murat ÖNCEL, Çile ÖZKUL, Ayşegül DURAN TÜRKER, Mehmet PINAR, Erhan 
ÇALIŞKAN, Barış BÜKÜLMEZ, Semih YALIN, Erol ÇOMAK, Ümit CİNGÖZ, İsmail 
EKEROĞLU, Ertuğrul AKGÜN, Sema YEŞİLÇİMEN, Hakan ERTANE, Fikret MISIRLI, Halil 
AKBULUT, Sedat SARI, Hakan ŞİMŞEK, Kemal SEVİNÇ, İbrahim ÖZKARA, Alpaslan 
KOPARAL 
 
TOPLANTIYA KATILAMAYANLAR: Mustafa Tunç SOYER, Erhan KILIÇ, Muhittin 
SELVİTOPU, Mustafa İDUĞ, Abdül BATUR, Cemil TUGAY, Serdar SANDAL, İrfan ÖNAL, 
Selim Utku GÜMRÜKÇÜ, Sabahattin UÇAR, Mithat TEKİN, Ömer ŞENTÜRK, Sultan İPEKLİ 
AKSOY, Mehmet ERİŞ, Mehmet TÜRKMEN, Ali BOR, Oğuzhan ÖZŞAHİN, Erkan ÖZKAN 
(Menderes Belediye Başkan Vekili), Mustafa KAYALAR, Gürsel RÜZGAR, Fatma ÇALKAYA, 
Mehmet Onur Başar ÜÇKAN, Murat CİHAN, Ertan CERTEL, Ali ENGİN, Onur YİĞİT, Adil 
KIRGÖZ, Ayhan KAYA, İsmail YETİŞKİN, Muammer Ekrem ORAN, Şükrü SÜREROĞLU, Filiz 
CERİTOĞLU SENGEL, Nuri CAFEROĞLU, Hasan UYSAL, Fatih GÜRBÜZ, Alp ATAY, Ahmet 
İNANLI, Feridun YILMAZLAR, İlkay GİRGİN ERDOĞAN, Selma KISA, Özgür Erman 
ÇAĞLAR, Göksel DİNÇER, Aydın PEHLİVAN (Menemen Belediye Başkan Vekili), Metin 
YAŞAR, Galip ATAR, Okan BİLDİRİCİ, Hakan KOŞTU, Aşkın UYAR, Orçun ERSEZGİN, 
Ayşegül ALTUĞ, Mümin BAYRAM, Ali AYYILDIZ, Saliha ÖZÇINAR, Uğur DEMİREZEN, 
Sadık DOĞRUER, İlhan AVCI, Tarkan Fikret ÇALIK, Nezih ÖZUYAR, Salih Atakan DURAN, 
Halil Doğukan EROĞLU, Cüneyt UMUTLU, Serkan ACAR, Eda KILIÇ, Nafiz KÜKLER, Turgut 
PINAR, Serdar AKSOY, Hasan ÜNAL, Alpaslan BİLEN, Mustafa GÖZLET (Urla Belediye Başkan 
Vekili). 
 
I. BAŞKAN TARAFINDAN MECLİSİN AÇILIŞI 
MECLİS BAŞKANI: İzmir Büyükşehir Belediyesi 2024 Yılı Mart Ayı Toplantısının II. Birleşimini 
açıyorum.  
 
II. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERİN 
GÖRÜŞÜLMESİ 
MECLİS BAŞKANI: II. Başlık; Başkanlık Makamınca Gündeme Eklenen Önergelerin 
Görüşülmesi, Gamze Hanım? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım, Gündem yayımlandı, Meclis Üyelerimize dağıtıldı. Madde 
numaralarıyla görüşülüp, oylanmasını öneriyoruz.  
MECLİS BAŞKANI: Hakan Bey? Hakan Bey? Sedat Bey? Değerli Meclis Üyeleri, Meclis 
Gündemi yayımlanıp dağıtıldığı için Gündemdeki konuların madde başlıkları ve numaraları 
okunarak görüşülüp, oylanmasını oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile 
kabul edilmiştir. Teşekkür ederim, 1? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 1 ve 2 doğrudan oylansın. 
MECLİS BAŞKANI: Hakan Bey? Hakan Bey? Sedat Bey? 1 ve 2 no’lu Önergelerin doğrudan 
kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir, 3? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Bütçe – Hukuk – Aile ve Çocuk – Toplumsal Cinsiyet Eşitliği 
Komisyonları. 
MECLİS BAŞKANI: Hakan Bey? Hakan Bey? Sedat Bey? 3 no’lu Önergenin Plan ve Bütçe –  
Hukuk – Aile ve Çocuk – Toplumsal Cinsiyet Eşitliği Komisyonlarına gönderilmesini oylarınıza 
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sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. Teşekkür ederim,                
hoş geldiniz. 4?  
GAMZE GÜL ÇAMUR: Hukuk Komisyonu. 
MECLİS BAŞKANI: Hakan Bey? Hakan Bey? Sedat Bey? 4 no’lu Önergenin Hukuk 
Komisyonuna havalesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul 
edilmiştir, 5? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Acil kaydıyla, Bütçe - Hukuk Komisyonları. 
MECLİS BAŞKANI: Hakan Bey? Hakan Bey? Sedat Bey? 5 no’lu Önergenin Plan ve Bütçe -
Hukuk Komisyonlarına acil kaydıyla havalesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 
etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. Teşekkür ederim, 6? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 6, 7, 8, 9, 10, 11 ve 12. Önergeler, İmar Komisyonu.  
MECLİS BAŞKANI: Hakan Bey? Hakan Bey? Sedat Bey? Değerli Meclis Üyeleri 6, 7, 8, 9, 10, 
11 ve 12 no’lu Önergelerin İmar ve Bayındırlık Komisyonuna havalesini oylarınıza sunuyorum; 
kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. Teşekkür ederim, 13? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 13 ve 14, acil kaydıyla Bütçe - Şirketler Komisyonları.   
MECLİS BAŞKANI: Hakan Bey? Hakan Bey? Sedat Bey? Değerli Meclis Üyeleri 13 ve 14 no’lu 
Önergelerin acil kaydıyla Plan ve Bütçe – Şirketler Komisyonlarına havalesini oylarınıza 
sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. Teşekkür ederim. Bir 
Önergemiz var okunarak oylayacağımız, buyurun.  
 
DİVAN KÂTİBİ: 5216 Sayılı Büyükşehir Belediye Kanunu'nun "Büyükşehir, İlçe 
Belediyelerinin Görev ve Sorumlulukları" başlıklı 7 (i) Maddesinde "Sürdürülebilir kalkınma 
ilkesine uygun olarak çevrenin, tarım alanlarının ve su havzalarının korunmasını sağlamak; 
ağaçlandırma yapmak; hafriyat toprağı, moloz, kum ve çakıl depolama alanlarını, odun ve 
kömür satış ve depolama sahalarını belirlemek, bunların taşınmasında çevre kirliliğine meydan 
vermeyecek tedbirler almak; büyükşehir katı atık yönetim plânını yapmak, yaptırmak; katı 
atıkların kaynakta toplanması ve aktarma istasyonuna kadar taşınması hariç katı atıkların ve 
hafriyatın yeniden değerlendirilmesi, depolanması ve bertaraf edilmesine ilişkin hizmetleri yerine 
getirmek, bu amaçla tesisler kurmak, kurdurmak, işletmek veya işlettirmek; sanayi ve tıbbî 
atıklara ilişkin hizmetleri yürütmek, bunun için gerekli tesisleri kurmak, kurdurmak, işletmek 
veya işlettirmek; deniz araçlarının atıklarını toplamak, toplatmak, arıtmak ve bununla ilgili 
gerekli düzenlemeleri yapmak," ayrıca 26. Maddesinde "......... Büyükşehir belediyesi, mülkiyeti 
veya tasarrufundaki hafriyat sahalarını, toplu ulaşım hizmetlerini, sosyal tesisler, büfe, otopark 
ve çay bahçelerini işletebilir; ya da bu yerlerin belediye veya bağlı kuruluşlarının % 50'sinden 
fazlasına ortak olduğu şirketler ile bu şirketlerin % 50'sinden fazlasına ortak olduğu şirketlere, 
8/9/1983 tarihli ve 2886 sayılı Devlet İhale Kanunu hükümlerine tabi olmaksızın belediye 
meclisince belirlenecek süre ve bedelle işletilmesini devredebilir." hükmü yer almaktadır. Bu 
kapsamda, İzmir İli, Kemalpaşa İlçesi, Sütçüler Mahallesi'nde Orman Kanunun 16 ncı 
Maddesinin Uygulama Yönetmeliği kapsamında rehabiliteye hazırlık maksatlı toprak dolgu izni 
alınan toplam 154.743,98 m2'lik orman alanının hafriyat toprağı sahası olarak işletilmesine 
yönelik hazırlanan ekli protokolün imzalanması için Büyükşehir Belediye Başkanına yetki 
verilmesini onaylarınıza arz ederim. Murat AYDIN Büyükşehir Belediye Başkanı V.                       
(İklim Değişikliği ve Sıfır Atık Dai.Bşk.E.1846387) 
MECLİS BAŞKANI: Teşekkür ederim, buyurun. 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım, Önergenin acil kaydıyla Hukuk – Plan Bütçe – İklim 
Değişikliği – Şirketler Komisyonlarına havalesini öneriyoruz.   
MECLİS BAŞKANI: Hakan Bey? Hakan Bey? Sedat Bey? Okunan 15 no’lu Önergenin acil 
kaydıyla Hukuk - Şirketler - Plan ve Bütçe - İklim Değişikliği ve Uyum Komisyonlarına 
havalesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. Teşekkür 
ederim.  
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III. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN KOMİSYON RAPORLARININ 
GÖRÜŞÜLMESİ 
MECLİS BAŞKANI: III. Başlığımız; Başkanlık Makamınca Gündeme Eklenen Komisyon 
Raporlarının Görüşülmesi. Buyurun Gamze Hanım. 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım, 14 tane Komisyon Raporumuz gelmiş,  hepsi de oybirliği ile 
geldiği şekliyle oylansın. 
MECLİS BAŞKANI: Buyurun. 
HAKAN YILDIZ: Başkan’ım, 13. maddede söz alacağımız için...  
MECLİS BAŞKANI: Peki, 12’ye kadar oylatalım. Hakan Bey? Sedat Bey? Değerli Meclis Üyeleri 
1 no’lu Komisyon Raporu dâhil, 12 no’lu Komisyon Raporu dâhil aradaki tüm Komisyon 
Raporlarının Komisyonlarından geldiği şekliyle kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 
etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir, 13. Buyurun Hakan Bey. 
HAKAN YILDIZ: Sayın Başkan, 13. madde Meclisimizde uzun zamandır tartıştığımız, sizin de 
bizzat süreci takip etmeye çalıştığınız bir madde. Geçmiş yıllarda biliyorsunuz yaklaşık 470 adet 
plakaya… 268 arkadaşımıza S Plakası verilmişti ve bunlarla ilgili bir Meclis Kararı olmadığı 
gerekçesiyle bir iptal gelmişti. Biz bu dava süreçleri yürüdüğü noktada en azından bir hak 
mağduriyeti oluşmaması adına güzergâh belgelerinin 1 yıldan az olmamak kaydıyla geçici olarak 
düzenlenmesiyle ilgili Meclise bir karar alınmasını talep etmiştik. Tabii ilgili Komisyonlarda 
görüşülürken konu, yine plaka sahiplerinin açtığı bir dava vardı. Bir, yürütmeyi durdurma kararı 
geldi. Şimdi zaten bu kararda da 8. İdare Mahkemesinin verdiği kararı gerekçe göstererek böyle bir 
Önergeye de gerek kalmadı. Komisyonlarda… Çünkü özellikle Hukuk’ta böyle bir tartışma 
olmuştu. Ancak bugün itibarıyla yanılmıyorsam, 7. Bölge Mahkemesi yürütmeyi durdurma 
kararının “İptali”ne karar veriyor. Büyükşehirin… Usulden midir artık bilmiyorum, davalı olarak 
itiraz ettiği bir noktada. Çünkü burada itiraz eden Büyükşehir Belediyesi olarak gözüküyor, ben 
kararı okudum için… Siz hukuken belki onu açıklarsınız. Ancak bizim, eğer böyle bir durum 
oluşmuşsa Önergeyi tekrar Komisyonlara yollayıp, en azından bu Mecliste, bu arkadaşlarımızın 1 
yıl boyunca bu zararın oluşmaması adına… Çünkü bu durumda hem mevcutları iptal ettik, 
diğerlerini de çağırıp iptal etmeniz gerekecek. Böylece daha büyük bir mağduriyet ortaya çıkacak. 
Çünkü o gün iyi niyetle, bütün Grupların iyi niyetle getirmiş bir Önerge olarak gördüm ben bunu ve 
bu kapsamda da yürütmeyi durdurma olması nedeniyle de “Gerek yoktur” diye bir karara varmıştık 
ama bugünkü hukuki durum bunu da ortadan kaldırmış durumda. Bizim Önergemiz, bizim 
talebimiz, Önergenin bu anlamda geri çekilmesi, yarın acil kaydıyla bir daha değerlendirip, Cuma 
günkü Meclise… En azından bu insanların, Belediyemize güvenerek plaka alan bu insanların 
mağduriyetini giderecek bir ara formülü tekrar tartışmayı, bu Meclisin asli ve önemli görevi olarak 
görüyorum, bunu özellikle belirtmek isterim. Talebimiz tekrar Komisyonlara iadesi noktasında. (2 
dakika 14 saniye) 
MECLİS BAŞKANI: Teşekkür ederim. Buyurun Ufuk Başkan. 
UFUK YÖRÜK: Sayın Başkan, konu Komisyonumuzda ayrıntılarıyla ele alınmıştı. Bugünkü 
gelişmenin özü şudur; mağdur S Plaka sahiplerinin İdare Mahkemesinde açtığı davaya bir 
yürütmenin durdurulma kararı verilmişti. İdaremiz o yürütmenin durdurulma kararına itiraz etti. 
İtiraz üzerine de Bölge Adliye Mahkemesi yürütmenin durdurulma kararını ortadan kaldırdı. Şu an 
yürütmenin durdurulma kararının ortadan kaldırılması, kaldırılmış olması dava sürecini ortadan 
kaldırmıyor, yargılama devam ediyor. Konu hem Yargıda hem de Meclisimizin bu konuda, bu 
aşamada alması gereken bir karar olmadığı için veya alınacak bir kararın uygulama kabiliyeti 
olmayacağı için, biz konunun yürütmenin durdurulması kararı çerçevesinde İdarece yeniden ele 
alınması şeklinde bir karar oluşturmuştuk. Ama artık yürütmenin durdurulması kararı da ortadan 
kalktığı için bence ne Meclisimizin, ne İdarenin bu aşamada yeni bir tasarruf yapmaya ihtiyacı veya 
gerekliliği yok. Böyle bir tasarrufta bulunamaz düşüncesiyle geldiği şekilde oylanması daha uygun 
olacak diye düşünüyoruz. (1 dakika 18 saniye)  
MECLİS BAŞKANI: Teşekkür ederim. Burçin Hanım buyurun. 
BURÇİN KEVSER SEVİL: Şimdi burada yıllardır süren bir aslında hem hukuki, hem de idari bir 
süreç söz konusuydu ve mağduriyet gün geçtikçe aslında hem plaka sahipleri hem de Büyükşehir 
Belediyesi açısından devam etmekteydi. Ve yine aslında burada AK Parti Grubu olarak geldiğimiz 
ilk günden bugüne kadar yaptığımız gibi “Bu problemleri nasıl çözebiliriz? Bu problemi de nasıl 
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ortadan kaldırabiliriz?” diye düşündüğümüzde aklımıza birçok seçenek geldi ve biz 
görüştüğümüzde bizim geçen ay verdiğimiz Önergedeki “Güzergâh İzin Belgesi”nin en azından 
yargılama süreci sonuçlanıncaya kadar, nihai karar mahkemeden çıkıncaya kadar plaka sahiplerinin 
zararını biraz daha aşağıya çekebileceği kanaatine vardık. Dolayısıyla bu Önergeyi verdik. Aslında 
biz burada sadece “Vatandaşın mağduriyeti giderilsin.” noktasında değerlendirmedik. Çünkü şöyle 
bir şey var; birkaç yıl önce yapılan bir ihale söz konusu ve plakaların o günkü değeriyle bugünkü 
değeri arasında ciddi fiyat farkı var. Bununla birlikte plaka sahiplerinin çalışmadığı her gün 
üzerinden doğacak da yine bir tazminat tutarı var ve bu süreç sonlandığında tabii ki de hak sahipleri 
kaybettikleri tazminleriyle birlikte bunu Büyükşehir Belediyesinden talep edecekler. Dolayısıyla 
aslında karşılıklı bir mağduriyet doğmuş olacak, Büyükşehir Belediyesi açısından da bir kamu 
zararı doğmuş olacak. Şimdi dolayısıyla bunca zamandır idare tarafından ya da bürokrasi tarafından 
çözümlenememiş ve Yargıda hâlâ devam eden bu süreçle alakalı olarak biz istiyoruz ki Hakan 
Bey’in de iyi niyeti noktasında, biz istiyoruz ki biz, burada bir Meclis iradesi ortaya koyalım. Bazen 
şöyle durumlar yaşanabilir; siz itici güç olursunuz, olumsuz sonuçların yaşanmaması noktasında. 
Biz Meclisçe bu sorumluluğu üzerimize alalım ve “Bu Önerge tekrar Komisyonlara gitsin, orada 
görüşülsün.” diyoruz. Çünkü “Güzergâh Geçiş İzin Belgesi”nin verilmesiyle alakalı aslında ihalenin 
iptal olması arasında hukuki olarak organik de bir bağ yok. Bu belge verilebilir, bu insanlar sahada 
plakalarını kullanarak en azından yargılamada nihai kesin sonuç çıkana kadar çalışabilirler ve 
günün sonunda da Büyükşehir Belediyesinin ödemesi gereken zarar, biraz daha minimuma, 
minimize edilmiş olabilir diye bu Önergeyi verdik. Bizim kanaatimiz bu Önergenin tekrar 
Komisyona gönderilmesi ve hukuki alt yapısı da… Biz, Hukuk Komisyonunda yaklaşık 9 kişiyiz ve 
%80'imiz Hukukçu. Bunun hukuki altyapısı da oluşturularak, bu mağduriyetin hem Kurum 
açısından, hem de plaka sahipleri açısından giderebileceği inancıyla Komisyonlarda görüşülmesini 
talep ediyoruz. (2 dakika 52 saniye) 
MECLİS BAŞKANI: Peki efendim. Hakan Bey, sonra size Başkan’ım, Buyurun. 
HAKAN YILDIZ: Sayın Başkan, Ufuk Bey’in açıklamasından da net anladığımız bir durum var. 
Yani bir Yargı süreci devam ediyor. Zaten bizim Önergemizin temeli… Şimdi Önergeye tekrar 
baktığımda 286 tane vermiş olduğumuz S Plakasının Geçici Güzergâh Belgesinin düzenlenmesi. 
Şimdi UKOME'yle yaptığımız görüşme var, Trafikle yaptığımız görüşme var. Şu çok açık, net;                  
bu bir sorun. Bunu çok güzel bir şekilde Burçin Hanım anlattı. Yani birbiriyle çok ilişkili bir durum 
değil. Biz şunu söylüyoruz; bugün Emniyet bile, Trafik bile şikâyete konu olmadığı müddetçe bu 
arkadaşları olabildiğince idare etmeye çalışıyor. Bu gerçeği çok samimi söyleyelim. Biz diyoruz ki; 
bakınız, şu an bir tanesi şikâyete konu olduğu için aracı kapatmışlar. Bu sorunu biz oluşturduk. Yani 
Büyükşehir Belediyesi olarak oluşturduk. Doğal olarak gelin, Geçici Güzergâh Belgelerini                
1 yıllık mevcut devam eden davalar sonuçlanıncaya kadar, daha fazla iptaller gelmeden, daha fazla 
bu anlamda mağduriyet oluşmadan düzenleyelim. Bu kapsamda vermiştik Önergeyi. Önergeyi… 
Samimiyetle yaklaşıyorduk ama yürütmeyi durdurma gelmesi, Önergenin bir anlam ifade 
etmediğinden kaynaklı “oybirliğiyle” Önergeyi reddetmiştik. Ama bugünkü gelişme, bunu artık 
ortadan kaldırdığı için Önergeyi Komisyonlara yollayalım. Bu tüm Meclis Üyesi Arkadaşlarımızın 
kabul edeceği bir şeydir. Yani şu an 286 tane insanı biz S Plakaları iptal etmekle karşı karşıya… 
Süreç içerisinde devam ettiriyoruz. Meclisin buna yetkisi var. Bu yetki noktasında Belediyemiz 
Geçici Güzergâh Belgelerini 1 yıldan az olmamak kaydıyla düzenleyip verebilir. Bu anlamda 
durumun değerlendirilmesi gerekiyor. (1 dakika 33 saniye) 
MECLİS BAŞKANI: Peki teşekkür ederim, Ufuk Başkan’ım buyurun. 
UFUK YÖRÜK: Sayın Başkan, bir önceki konuşmamda usule ilişkin bir beyanda bulunmuştum. 
İşin esasına girilince iki cümle eklemek istiyorum. Olay şu; mahkemece iptal edilen bir ihale var. 
Bu iptal edilen ihale üzerine Meclisimiz hiçbir şekilde adı geçici veya kalıcı, süreli veya süresiz 
Güzergâh Belgesini tanıma yönünde bir karar oluşturamaz. Oluşturursa bu Meclis’in Mahkeme 
Kararına karşı bir direnmesi söz konusu olur, karşı bir duruşu söz konusu olur ki biz Hukuk 
Komisyonu olarak işin yerindeliğinden öte, öncelikle yasallığını değerlendirmek durumundayız.                
Bu yasallık çerçevesinde bizim Meclisimizin bu yönde alabileceği bir karar ne yazık ki yok. Keşke 
bu yönde bir tasarrufta bulunma imkânımız olsaydı, adı ne olursa olsun, geçici veya kalıcı bir 
Geçici Güzergâh Belgesi veya Kalıcı bir Güzergâh Belgesi düzenleme imkânımız olsaydı, bunu 
seve seve mağduriyeti gidermek adına yapabilirdik. Ama kesinleşmiş bir Mahkeme Kararı üzerine 
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Meclisimizin bu yönde alacağı bir karar, Meclisimizi sıkıntıya sokar diye düşünüyoruz. Bu açıdan 
da Komisyondan geldiği şekilde oylanmasında fayda görüyoruz. 
MECLİS BAŞKANI: Bir şey sorabilir miyim Başkan’ım? Bölge İdare Mahkemesinin Kararı 
Komisyonun Gündemine geldi mi? Gelmiş miydi?  
UFUK YÖRÜK: Gelmemişti. Bugün o… İtibarıyla… 
MECLİS BAŞKANI: Yeni, bugün verildi. Tebliğ edildi mi acaba karar İdaremize? Bilginiz var mı? 
UFUK YÖRÜK: Daire Başkanlığından istedik. O bugün gönderdi. Ama… Yani… (1 dakika 56 
saniye) 
MECLİS BAŞKANI: Bugün geldi, peki. Buyurun Hüsnü Bey. Teşekkür ederim. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın Başkan, konuyla ilgili daha önce bu plakaları alan vatandaşların 
birçoğu bizim tarafımıza uğradı. Tamamen İzmir Büyükşehir Belediyesinin bazı iş bilmez 
bürokratların yaptığı sonuçlardan dolayı bugün bu hâle geldik. Değerli Arkadaşlar, bugün, burada 
bizim arkadaşların söylediği, Grup Sözcümüzün söylediği konu şöyle, diyor ki; “Bir gün daha 
bekleyelim.” Değerli Arkadaşlar, Hukuk Komisyonu Başkanının söylediği olay farklı. Eğer ki biz 
tamamen aynı karar üstünde diretirsek, tamamen o Gündem Maddesi birebir aynı olursa, bu konuda 
Ufuk Bey haklı. Oysa burada… Arkadaşımızın burada, Hakan Bey'in önerdiği konu daha farklı. 
Öyle değil mi Hakan? Birebir aynı konu değil. O yüzden biz burada farklı bir karar alabiliriz.                      
O Mahkeme Kararıyla ilgili başka bir karar alıyoruz. O kararı tabii ki biz tanıyacağız. Mahkemenin 
verdiği kararı tanımamazlık olabilir mi? Şimdi, biz bu insanlara, bu plakaları vermişiz ve bu 
insanlar evlerini satmışlar, barklarını satmışlar, yerlerini satmışlar, kredi çekmişler, borçlanmışlar. 
Bugün diyor ki; “Yahu kusura bakmayın işte böyle oldu, yanlışlık oldu.” Yapmayın, düzeltelim 
bunu bir şekilde arkadaşlar. İzmir Büyükşehir Belediyesinin bunu düzeltebilecek gücü var. Bu işi 
bilen bürokratların da olduğunu da biliyorum. Her ne kadar geçmişte yapılan hatalar var ise de ki o 
zamandan uyarmıştık biz. Özellikle Özgür Başkan uyardı, konuştuk. Değerli Arkadaşlar, varsın bir 
gün daha erteleriz. En çok Cuma günü yeniden konu gelir, bu kadar basit. Biz Mahkeme Kararını 
burada yok saymıyoruz ki, böyle bir şey yok ki. Kim yok sayabilir? Hangi güç yok sayabilir? 
MECLİS BAŞKANI: Peki efendim.  
HÜSNÜ BOZTEPE: Teşekkür ederim. (1 dakika 35 saniye) 
MECLİS BAŞKANI:  Teşekkür ederim. Buyurun Gamze Hanım. 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Değerli Başkan’ım, Sayın Meclis Üyelerim. Şimdi Başkan’ım 
Komisyonlardan Gelen Raporlarımızda 13 ve 14 no’lu Raporlarımız konuya ilişkin Ufuk 
Başkanımız da anlattı. Şu anda bizim tartıştığımız konu Mahkeme Kararından apayrı bir durum. 
Yani bunu biz, “Mahkeme, yargılama süreci devam eden kendimiz hüküm vermiş gibi bu durumda 
geçici bir, bu konuya ilişkin Meclis adına geçici olarak nasıl bir düzenleme yapabiliriz? Olabilecek 
ve olası zararlardan bu araç sahiplerini nasıl kurtarabiliriz?” noktasında. Ancak burada verilen 
Önergede, Geçici Güzergâh İzin Belgesi verilmesi zaten Meclisimizin yetkisinde olmadığı için, biz 
burada bunu verirken hukuken, hukuki yollara aykırı bir karar da vermiş olacağız. Bu, yargılama 
devam ediyor zaten. Bununla ilgili henüz biz bu konuyu görüştüğümüzde ilgili Danıştay Kararı da 
Komisyonumuza sunulmamıştı. Ki kaldı ki o Danıştay Kararı, Komisyonumuza sunulmuş olsa dahi 
hukuken bizim böyle bir yetkimiz olmadığı için, biz bunu İdarenin uhdesine bırakmayı uygun 
görürdük. Bu nedenle geldiği şekliyle oylansın, konuya ilişkin İdare tekrar bir çalışma yaparak 
Önergeyi önümüzdeki Nisan Ayında getirir ve arkadaşlarımız buna göre tekrar değerlendirir 
görüşündeyiz. (1 dakika 33 saniye) 
MECLİS BAŞKANI: Teşekkür ederim. Başka görüş? Yok. Değerli Arkadaşlar, birkaç şey de ben 
söyleyeyim o zaman.  
HAKAN YILDIZ: Oyçokluğuyla geçireceğiz. 
MECLİS BAŞKANI: Tamam efendim, anladım. Şimdi şöyle; burada gerçekten çok karmaşık bir 
hukuki süreçle karşı karşıyayız. Yani bir kere Hüsnü Bey’in eleştirisinin doğru olmadığını söylemek 
isterim. Bürokrasimiz bu konuda bir yanlışlık ya da kötü bir uygulama yapmış değil. Çünkü bu 
konudaki Danıştay Kararları sonradan oluşan içtihatlar bunlar. Yani Danıştay başlangıçta bu servis 
araçlarının “S Plaka” dediğimiz ya da “J Plaka” dediğimiz servis araçlarının satılması, kiralanması 
ve ihalesine ilişkin bu bahsedilen iptal kararını vermemişti. Sonradan oluşan bir hukuki görüş bizi 
bu aşamaya getirdi. İkincisi de şu; Belediye İdaremizin vermiş olduğu bu karara ilişkin olarak, ilgili 
hak sahipleri bir yargı süreci başlattı. Ufuk Bey’in de söylediği gibi bu yargı süreci devam ediyor. 



 11 

Ve bu yargı sürecinde verilmiş bir yürütmeyi durdurma kararı vardı. Bu karar üzerine 
Komisyonlarımızda yürütmeyi durdurma kararı doğrultusunda işlem yapılmasına karar vermişti ki 
esasen bunu söylemeye de gerek yoktu. Çünkü zaten İdarenin yürütmeyi durdurma kararının 
gereğini yerine getirmek yükümlülüğüdür. Ancak sonradan gelişen bu gelişmeyle Bölge İdare 
Mahkemesi bu yürütmeyi durdurma kararını kaldırdığı için artık yargı sürecine ilişkin bizim daha 
fazla söyleyeceğimiz bir durum yok. Gamze Hanım’ın da belirttiği gibi Meclisimizde uygun 
görürse, bu Önergenin, yani 8. İdare Mahkemesinin Kararı doğrultusunda oluşturulan bu Önergeyi, 
bu hâliyle oylayalım ve daha sonraki süreci takip edelim. Değerli Meclis Üyeleri 13 ve 14 no’lu 
Komisyon Raporlarının Komisyonlarından geldiği şekliyle kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul 
edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. Teşekkür ederim. 
 
IV. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLİS ÜYELERİNİN MAZERETLERİNİN 
GÖRÜŞÜLMESİ 
MECLİS BAŞKANI: Toplantıya Katılmayan Meclis Üyelerinin Mazeretlerinin kabulünü 
oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 
 
V. GÜNDEM DIŞI KONUŞMA TALEPLERİ 
MECLİS BAŞKANI: Gündem Dışı… Mustafa Başkan’ım buyurun. 
MUSTAFA ÖZUSLU: Sayın Meclis Üyeleri, Sayın Başkan. Genelde biliyorsunuz ben irticalen 
konuşmayı severim ama konuşmamın bir bölümünde aldığım notlara sadık kalarak konuşacağım. 
Çünkü kavramsal birtakım şeylerden bahsedeceğim. O açıdan, benim açımdan 2019-2024 yılının 
son Meclis Toplantısı bu. Cuma günkü Mecliste sizlerin arasında olamayacağım. Özel bir işim 
nedeniyle burada bulunamayacağım, İstanbul’da olacağım. O açıdan bu Mecliste sizlere hem                     
5 yılın bir… Benim açımdan nasıl bir şekilde tecelli ettiğini ve bu süre içinde sizlerle ilgili 
kurduğum ilişkilerdeki yaptıklarımız, yapmadıklarımızla ilgili bir anlamda da bir hesap verme şeyi 
yaşayacağım. Değerli Arkadaşlar, bildiğiniz gibi Demokrasi, “insanın toplum içindeki yerini serbest 
iradesiyle belirlemek, yönetimde söz sahibi olduğunu böylece siyasi sahnede toplumsal 
farklılıkların ve bir arada yaşamasına imkân sağlayan özgürleştirici bir yönetim şeklidir.” Ben 
demokrasinin birçok tanımının yapıldığını biliyorum ama bu tanımı sevdiğim için burada sizlere 
alıntıladım. Yönetimlerin demokratik veya antidemokratik olarak tanımlanmasında insanı 
özgürleştiren unsurlara bakmak, demokrasinin ne derece hayata geçtiğinin bir ölçütü olacaktır.                 
Bu minvalde demokrasinin derece ve kalitesi, siyasi karar ve uygulamalarla kendini gösterecektir 
hiç kuşkusuz. Demokratik bir yönetim; eşit oy hakkı, siyasi eşitlik, adil ve zamanında yapılan 
seçimler, ifade ve örgütlenme özgürlüğü, bilgi edinebilme ve haber alma hakkının teminat altına 
alınmasıyla ancak mümkün kılınabilir. Atina Demokrasisinden günümüze kadar gelen daha iyi bir 
demokratik yönetim arayışı insanlığın siyasal gelişiminde hiç bitmeyecek bir çaba ve bir gaile 
olarak, bir amaç olarak devam edecektir. Yerel Yönetimler ve Belediye Meclisleri bu arayışın 
geldiği noktada yerelde demokrasiyi güçlendirme adına inşa edilmiş en değerli Kurumlardan biridir, 
İzmir Büyükşehir Belediyesinin Meclisinde olduğu gibi. Yurttaşlar olarak sorumluluğumuz bu 
Kurumlarda yani Meclislerde, halkın temsiliyetini arttırmak, bu Kurumları daha katılımcı, daha 
kapsayıcı, daha çok denetleyebilir ve denetlenebilir, hesap verebilir ve hesap sorabilir hâle 
getirebiliriz sorusu aslında önemli sorulardan bir tanesidir. İşte bu soru üzerine düşünmek ve bu 
konuda politikalar üretmek ve yasal adımların atılmasını teşvik etmektir aslında Meclislerin görevi 
ve vatandaşların görevi. Çünkü Meclisler yurttaş olmanın erdemini sağlayan en önemli yapılardır. 
Yerel siyasal temsilin ötesinde yurttaşların kent yönetiminde, “Biz de varız” dedikleri kurumlara 
gözümüz gibi bakmamız gerekmektedir. Onları gerçekten de bütün titizliğimizle yaşatmalıyız. Bu 
görev aslında demokrasinin gelişmesi için en önemli yurttaş görevimizdir arkadaşlar. Yerel 
Yönetimler, halkın seçmiş olduğu temsilciler alıcılığıyla mahalli ve müşterek sorunların çözüldüğü, 
halkın ihtiyaçlarının karşılandığı kurumların en başında gelir. Tıpkı bizim Meclisimiz de olduğu 
gibi, tıpkı biraz önce halkımızın en önemli sorunlarını konuşup, o konuda görüş vaaz ettiğimiz ve 
farklı düşündüğümüz gibi. Belediye Meclisleri, yerelde halkın katılımının ve temsiliyetini 
sağlandığı yegâne organlardır. Bu anlamda yurttaşların gözü ve kulağıdır. Günümüzde 
demokrasilerin meşruiyeti yerelde katılım ve temsille pekişmektedir. Belediye Meclisleri sadece 
yasa ile kendisine verilmiş görevleri yerine getirmez. Aynı zamanda demokrasilerin günümüzde 
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zafiyete uğradığı müzakere alanının gelişmesine de katkıda bulunur. Müzakere etmek bu meclislerin 
en kutsal görevlerinden biridir değerli arkadaşlar. Bu yönüyle Belediye Meclisleri kent sorunlarının 
tartışıldığı ve çözümlerin üretildiği yerel demokrasi arenalarıdır. Demokratik yönetimlerde 
günümüzde yaşadığımız şeffaflık ve hesap verme eksikliklerini ancak güçlü ve yerel meclisleri 
güçlendirerek elde edebiliriz, böyle sağlayabiliriz. Bu Meclislerde kente dair her sorun toplumun 
gözü önünde tartışılır, değerlendirilir ve çözüme kavuşturulmaya çalışılır. Meclisler sadece yerel 
nitelikli politik kararların alındığı bir kent vizyon mekânı değil. Aynı zamanda kentte yüzünü dönüp 
hesap veren bir kurum olarak ve o özellikleriyle esas itibariyle vardırlar. Meclislerin oluşumu, 
yapısı, farklı görüşlerin temsiline imkân vermektedir. Bu çok doğal ve olması gereken bir Meclis 
özelliğidir. Aynı zamanda kentte yüzünü dönüp, kentle birlikte çözüm üretebilme iradesini ortaya 
konan mekânlardır Meclisler. Mecliste Kararlarımız biraz önce olduğu gibi kimi zaman 
oyçokluğuyla kimi zaman da oybirliğiyle alınabilir, bunun çok önemi yok. Önemli olan o sorunun 
halkın gözü önünde, halkın meclisinde tartışılır ve açık bir şekilde, şeffaflıkla, halkın gözü önünde 
herkesin sözünü, görüşünü vaaz etmesiyle kendini ifade edebilir. Kenti daha iyi bir noktaya taşıma 
arzusu ki bu Meclisteki her bir Üyenin gerçekten de aynı niyette olduğunu biliyorum. Kenti daha iyi 
bir noktaya taşıma arzusu Meclis Üyeleri olarak hepimizin üzerinde uzlaştığı nihai bir hedeftir. 
Tıpkı bugün de olduğu gibi bütün bu sorunlarda her zaman bütün Parti Gruplarının ve temsilci 
arkadaşlarımızın, üye arkadaşlarımızın söylediği gibi İzmir’in menfaatine çalışmak ve İzmir’in 
menfaati neye gerektiriyorsa onu yapmaktır kendi meşrebimizce. 5 yıl bitti arkadaşlar, zaman çabuk 
geçiyor. Yaş alıyoruz, yaşlanmıyoruz… Maşallah genciz hepimiz var maşallah. Kadın arkadaşlar 
hepimizden daha genç; ama 5 yıl çabuk geçti. 5 yılda benim kaç Meclis yönettiğimi bilen var mı 
içinizde? 92 İzmir Büyükşehir Belediye Meclisini ben yönetmişim arkadaşlar. 16 tane İZSU Genel 
Kurulunu ben yönetmişim, 5 yılda. 190 Meclisin 92’sini bu kardeşiniz yönetmiş. Peki, herkes 
biliyor ve elini vicdanına koyacak. Bu kardeşiniz bu Meclisleri hangi ilke ve yöntemlerle ve saikle 
ve edayla yönetti? Söz hakkının kutsal olduğunu bilerek, buradaki her bir Meclis Üyesinin söz 
hakkı kutsaldı ve ben o kutsal hakkı onların kullanması için elimden ne geliyorsa onu yaptım. Çok 
söyledim, bir kere daha kayıt altına alınsın diye bir daha söylüyorum. Değerli Arkadaşlar, kabul 
edelim ya da etmeyelim, sevelim ya da sevmeyelim, hoşumuza gitsin ya da gitmesin, demokrasi; 
muhalefet varsa demokrasidir. Muhalefetin olmadığı bir rejime demokrasi denmez. Muhalefetin 
olmadığı bir Meclise de demokratik bir Meclis denmez Değerli Arkadaşlar. O açıdan gerçekten 
demokrasiyi savunuyorsak o zaman muhalefetin söz hakkını savunacağız. Bu bu kadar açıktır 
arkadaşlar. Tabii bu 5 yıl süresi içinde 2 yıl Grup Başkan Vekilliği yaptım. Grup Başkan Vekiliği 
tabii ki zor bir görev. Ben… Benim dönemde Grup Başkan Vekilliği yaptığım dönemde benimle 
beraber bu görevi üstlenen Kemal Ağabeyime çok teşekkür ediyorum. Sevgili Özgür’e çok teşekkür 
ediyorum. Milliyetçi Hareket Partisi, evet… 
ÖZGÜR HIZAL: Salahattin Bey… 
MUSTAFA ÖZUSLU: Salahattin ŞAHİN’e, unutmam Salahattin ŞAHİN’i. Salahattin ŞAHİN’e 
çok teşekkür ediyorum. Grup Başkan Vekili olarak biz zaman zaman birbirimizle çok ağız dalaşına 
girmiş olabiliriz; ama temsil ettiğimiz, temsil ettiğimiz partinin, temsil ettiğimiz halkımızın, bize oy 
veren seçmenlerimizin hakkı ve hukukunu savunmak için bunları yapmışızdır. Eğer bu 
savunmalarda, bu hak mücadelesinde kendilerini kırdıysam kendi adıma özür diliyorum ve affımı 
rica ediyorum. Helallik istiyorum kendilerinden. Ayrıca biraz önce söylediğim gibi 92 Büyükşehir 
Meclisi ve 16 İZSU Genel Kurulunu yönettim. Her arkadaşımın söz hakkını vermek için elimden 
gelen her türlü çabayı gösterdim. Ama bu arada görmediklerim oldu. Gerçekten görmediklerim 
oldu, göremediklerim oldu, söz veremediklerim oldu. Dolayısıyla bu benim söz hakkını kısıtlama 
amacım ve irademden oluşan bir şey değil. O anki o durumların kendi konjonktüründe 
gelişmesinden doğru olabilir. Onun için de o arkadaşlarımdan burada özür diliyorum ve haklarını 
helal etsinler. Onlara o söz haklarını engellemek benim istediğim bir davranış değildi asla da 
olamaz. Ama o gün öyle gerekmiştir, o olmuştur, hata da yapmış olabilirim onun için kendilerinden 
özür dilerim. Tüm Meclis Üyesi Arkadaşlarımdan, bu 5 yıl zarfında beraber çalıştığımız tüm Meclis 
Üyesi arkadaşlarından helallik istiyorum. Ben hepinizden memnunum ve hakkımı hepinize helal 
ediyorum arkadaşlar. Çünkü 5 yıl içinde burada gerçekten de yoğun bir mesai harcadık. Saatler 
süren müzakereler yaptık. İyi, kötü, tansiyonu yüksek, tansiyonu düşük, neşeli, üzgün çok 
zamanlarımız oldu. Ama insandık, ama İzmir sevdalısıydık ama Türkiye sevdalısıydık. Hiçbir hesap 



 13 

ve kitap içinde olmadan bu hasletlerimizle burada görev yaptık. O açıdan eğer ben bu 
arkadaşlarımdan, buradaki 176 Meclis Üyesi Arkadaşımdan ve Başkanlarımdan bir hatam, kusurum 
olduysa affımı diliyorum, helallik istiyorum, benim hakkımı onlara helal olsun. Tüm Grup Başkan 
Vekillerimize başta Murat AYDIN Cumhuriyet Halk Partimizin Grup Başkan Vekili, Özgür HIZAL, 
Cüneyt Kardeşime burada yok şu anda ama Cüneyt UMUTLU’ya ve Sedat Kardeşime de benim 
Meclis yönettiğim dönemde Kemal Ağabey’ime de tabii ki göstermiş oldukları anlayış, dayanışma 
için çok teşekkür ederim. Önümüzdeki dönem hayat devam ediyor, Meclis devam edecek. 
Demokrasi kazanacak, demokrasinin standartlarını daha ileriye götürmek üzere bu Mecliste hem 
içimizden bazı arkadaşlarımız devam edecek hem de yeni arkadaşlarımız olacak. Dolayısıyla 
demokrasi böyle bir bayrak yarışıdır. Herkese çok teşekkür ediyorum. Herkesi kucaklıyorum, 
selamlıyorum, iyi ki varsınız. İzmir’i sizler sayesinde demokratik erdemini gösterdiği için de mutlu 
bir arkadaşınız olarak bu kürsüne ayrılıyorum. Teşekkür ederim. (14 dakika 37 saniye) 
ÖZGÜR HIZAL: Biz teşekkür ederiz. 
MECLİS BAŞKANI: Teşekkür ederim Sayın Başkan’ım. Sayın Başkanım, 5 yıllık dönem boyunca 
gerek Grup Başkan Vekili gerek Meclis I. Başkan Vekili ve Büyükşehir Belediye Başkan Vekili 
olarak yapmış olduğunuz çaba, emek bu şehir için, bu Meclis için iz bırakmıştır. Ben de teşekkür 
ediyorum hem Meclis adına hem şehir adına emeklerinize sağlık. Taner Bey, buyurun. 
TANER KAZANOĞLU: Başkan’ım izin verirseniz oturarak konuşacağım. Bir belimde sıkıntı var 
da tabii Mustafa Ağabey’in konuşmasından sonra bizim konuşma çok yavan kalacak. Benden yana 
helal olsun Mustafa Ağabey hiç sıkıntı yok. Ama Suat hocam da vekâlet verdi, o da dedi; “Benim 
için de helal ediverin.” dedi. Ondan… 
MECLİS BAŞKANI: Vekâlet geçerli mi helallik de bilmiyorum tabii. 
SALONDAN: Geçerli geçerli… 
TANER KAZANOĞLU: Şimdi ben aslında Erhan Kardeşimizin Pazartesi günkü konuşması 
üzerine söz aldım. Erhan Bey’e de özellikle… Erhan Bey’e de özellikle rica ettim, “Kal” dedim, 
“Bak seninle ilgili bir konuşma yapacağım.” Erhan, Pazartesi günü 2 tane konuyu gündeme getirdi. 
İşte birisi EDSL olayı bir de Çiğli tramvayıyla ilgili. Şimdi bu Çiğli Tramvayında Vatman giderken 
eliyle iniyormuş durup, ray değiştiriyormuş şeyin bilgisi, Erhan Bey’in bilgisi. Ben bu 
“Sinyalizasyon” diye bu sistemin çok özel bir konusu vardır ve aşağı yukarı 2015 senesinde 
bununla ilgili önergeler verdim İstanbul’da ve çalıştım. Türkiye’nin o kadar büyük bir kaybıdır ki o 
sinyalizasyon sistemi. Sistem belli yabancı bir ülkedeki bazı şirketlerin tekelinde ve sağ olsun 
ASELSAN daha bu sene galiba tekrar bir yerli bir sinyalizasyon software'ı geliştirmiş, bu Türkiye 
için kazanç. Yani orada ciddi bir ama sinyalizasyon olan bir sistemde de Erhan Başkan’ın dediği 
gibi öyle şeyin, Vatman’ın inip de ray değiştirmesi diye bir şey söz konusu değil. İkinci konuda; biz, 
31 Mart’a kadar bu İzmir Büyükşehir Belediyesi ve Bürokrasisi, Meclisi hepsi çalışıyor. Şimdi 
anladığım kadarıyla burada şöyle bir sistem var. “Artık yeni gelenler yapsın” ama hayat devam 
ediyor. Şimdi bu “EDSL Sistemi” dediğimiz sistem bir tercihtir. Yani ben mesela popülist bir 
yaklaşımla yaklaşırsam Belediye Başkanlarının bunu yapması doğru değil. Neden doğru değil? 
Çünkü trafik cezası gelecek. Her trafik cezası yiyen de Belediye Başkanına ciddi küfürler edecek 
veya o dönemde kim yaptıysa onlara hakaret edecek. Şimdi ama bu kentin EDSL Sistemine 
gerçekten ihtiyacı var. Çünkü bayağı ciddi bir sorunlar yaşanmış, yapılmış, yapılamamış… Kentin 
bu konuyla ilgili de ciddi bir parasal kaybı da var. Yani şimdi… Ve trafiğin akışı, trafiğin 
düzenlenmesi yani bu nedenle bu işin altında böyle herhangi bir sanki bir yangından mal 
kaçırılıyormuş, efendime söyleyeyim bir sahtekârlık varmış gibi bir algıyı doğru bulmuyorum. Bu 
Belediyeyi de yakıştırmıyorum ama bu işin mutlaka yapılması… Eğer bizim dönemimizde yapılırsa 
memnun olurum ama yapılmıyorsa bu işin mutlaka yapılması lazım. Hem kent trafiğinin 
düzenlenmesiyle ilgili olarak. Üçüncü olarak da üzüldüğüm bir konu; Hüsnü Ağabey’e bir teşekkür 
ettik, Hüsnü Ağabey soluğu Foça’da aldı. Yani şimdi Erhan’a da teşekkür edeceğim ama o aday 
değil galiba şeyde. Bir dördüncü konumda şu; AK Parti Belediye Başkan Adayımız Sayın Hamza 
DAĞ’ın bir icraatını çok beğendim. Söylemeden edemeyeceğim. Bir kere bıyık bırakmaması lazım. 
Yani bıyıkları kesti gerçekten daha yakışıklı olmuş… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) İnşallah… Yani inşallah yani ben kendi 
açımdan görsel anlamda bıyıksız Hamza DAĞ daha yakışıklı Özgür Başkan. Teşekkür ediyorum. (4 
dakika 03 saniye) 
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MECLİS BAŞKANI: Teşekkür ederim efendim, sağ olun. Şerif Bey buyurun. Bir saniye efendim. 
Önce Şerif Bey’i gördüm. 
ŞERİF SÜRÜCÜ: Sayın Başkan, Saygı Değer Meclis Üyesi Arkadaşlarım ben hem teşekkür 
konuşmasını ve veda konuşmasını Cuma günü yapacağım; ama bugün siz Grup Başkanımız olarak 
Meclisimizi yöneten Meclis Başkanı Vekili olarak son verilen Tunç Bey’in hem veda yemeğinde 
gösterdiğiniz performansa oradaki organizasyona ve bizi kapıda karşılayarak nezaket gösterdiğiniz 
için kendinize, sizlere çok teşekkür ediyorum. Grup Başkan Vekili olarak yaptığınız işlerde ve 
Cumhuriyet Halk Partisi Grubunun Sözcüsü ve hem Grup Başkan Vekili olarak da savunduğunuz 
tüm konularda bu dönem içerisindeki yaptığınız tüm icraatlarda Cumhuriyet Halk Partisinin bir 
bireyi olarak, bir Meclis Üyesi olarak sizlere teşekkür ediyorum. Tüm Meclisi saygıyla 
selamlıyorum. (47 saniye) 
MECLİS BAŞKANI: Teşekkür ederim Şerif Bey. Hüsnü Beyciğim buyurun. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın Başkan, tabii Mustafa Bey Cuma günü burada olmayacağı için… 
Şimdi geçmiş aylarda Adnan Saygun Salonunda bir konuşmam olmuştu benim konuşurken de 
Mustafa Bey’le karşılıklı atışmıştık işte Mustafa Bey devamlı bağıra bağıra konuşmuştu. Sonra o 
kesitleri, o kısmını kesip Yurttaş TV ve Sözcü TV’ye koymuş. “Eyvah” dedim, “burada bizi 
mahvetmeyecekler.” dedim ben. 700-800 bin izleme olmuş. Yorumları bir okudum %1’si beni 
eleştirmiş, %99’u Mustafa ÖZUSLU. Anam anam anam… Onu bir kere oku valla. Yani yüzlerce 
mesaj var, aklıma geldi şimdi. Yani ne faşistini bırakmışlar... Gerçekten de bak, ama ben korkarak 
okudum, dedim, “Eyvah eyvah” dedim, Yurttaş TV ve Sözcü TV. “Bunların ikisi” dedim, “Şimdi 
benim” dedim, “İçimden geçecekler, duman edecekleri beni.” Değerli Arkadaşlar, Mustafa 
ÖZUSLU’yla öyle bir konu aklıma geldi. Tabii ki biz de hakkımızı helal ediyoruz. Herhangi bir 
hakkımız geçtiyse de ama kendisi bundan sonra bir 5 yıl daha Meclis Üyeliği yapacak benimle 
beraber, benimle beraber. Demin ki demokrasi vurgusuyla ilgili konuşması da sanki Türkiye Büyük 
Millet Meclisinde bir açılış konuşması gibi oldu. Kısmen genel, genele girdi, kısmen yerele girdi. 
İsterdim ki; Cuma günü Sayın Tunç SOYER, İzmir Büyükşehir Belediye Başkanımız burada olduğu 
zaman kendisi de burada olsaydı muhtemelen İstanbul’a gideceği işi Cumarteside bırakabilirdi ya 
da Cuma akşamına gidebilirdi. Çünkü sonuçta İzmir Büyükşehir Belediye Başkanına katılacağı son 
Meclis ve kendisi de 4,5 yıla yakın Başkan Vekilliği, 5 yıldır da Meclis Başkan Vekilliğini 
yapmakta, 2 yılda Grup Başkan Vekilliğini yaptığı bir siyasi partinin mensubu. Tabii ki siyasi parti, 
görüşler oradaki partisi içindeki bizi ilgilendirmez ama dilerdim ki bu kadar görev yapan bir 
arkadaşımızın Cuma günü burada olup aynı şekilde o helalliği Sayın Tunç SOYER’de de isteseydi. 
Hepinizi sevgiyle selamlıyorum. (2 dakika 31 saniye) 
MECLİS BAŞKANI: Peki efendim, teşekkür ederim. Tabii Mustafa Başkan’a yapılan eleştirileri 
de muhalefetin sözünü kesmemek adına yaptığı, gayret ve sabır nedeniyle aldığını düşünüyorum. 
Buyurun Özan Bey. 
ÖZAN PARLAR: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri 5 yılın sonuna geldik. 5 yıl boyunca 
kentimiz için, ülkemiz için, hemşerilerimiz için doğru kararlar aldığımızı düşünüyorum. Gün de 
oldu sertleştik, birbirimizi kırmış olabiliriz. Bu tür kırgınlıklar varsa şahsım adına özür diliyorum. 
Başkan’ım ben bir konuyu dikkat çekmek istiyorum. Büyükşehir Belediye Başkan Adayı Hamza 
DAĞ’ın bir afişini gördüm. Benim coğrafyamda Urla’da Karantina Adası var. Karantina Adasını 
Halka Açık Plaj yapacağını söylüyor. Bu Karantina Adasındaki plajdan daha kıymetli bir şey var 
orada. Tahhafuzhane var orada Klazomenai Tahhafuzhanesi. Şu an dünyada 3 tane Tahhafuzhane 
var. Bu 3 tane Tahhafuzhaneden bir tanesi Urlamızda, diğeri New York’ta Manhattan’dan gemiyle 
gidiliyor Ellis Adası, bir tanesi de Dubrovnik’te bulunuyor. Bunlar müze olarak kullanılmakta bu 
Tahhafuzhaneler. Urla’da denizinden, plajından daha kıymetli olan bu Tahhafuzhanenin geçmiş 
dönemlerde, bir önceki dönemde Urla Belediye Başkanı, seçimle gelmiş Belediye Başkanımız var 
iken buranın müze olarak Belediyeye devredilmesi istenmişti. Ancak Belediyeye verilmedi burası. 
Umarım önümüzdeki dönem burası İzmir Büyükşehir Belediyesine tahsisi yapılır ve de uluslararası 
düzeyde bir müze İzmir’e kazandırılmış olur. Yeni bir turizm destinasyonu olur. Bunu hatırlatmak 
için söz aldım. Teşekkür ederim. (1 dakika 54 saniye) 
MECLİS BAŞKANI: Ben teşekkür ederim Özan Bey. Buyurun efendim, buyurun Ali Bey. 
ALİ GÖNEN: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri, Kıymetli Hazırun, hepinizi saygıyla 
selamlarım. Gerçekten 5 yıl rüzgâr gibi geçti misali. 5 yılı bitirdik. Gerçekten burada çok güzel 
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görüşmeler yaptık. İzmir Halkının yaşamına kalite katmak adına, sorunlarına çözüm üretmek 
adına… Evet, zaman zaman gergin ortamlar da oldu ama yine de sonuç olarak çok iyi bir Meclis 
olduğunu düşünüyorum. Hafızalarımızda her zaman tazeliğini koruyacak bir Meclis. Ben de bu 
görev sırasında incittiğimiz arkadaşlarımız varsa onlardan helallik diliyorum. Ben, benden yana da 
hakkımı helal ediyorum. Başkan’ım, şu en son artık ben, “Tunç Başkan olur mu?” diye 
düşünmüştüm ama bir İzmir’in, Konak’ımızın bir sorununu dile getirerek konuşmamı tamamlamak 
istiyorum. Biliyorsunuz, Konak ilçemizde bir Gasilhane var Yenişehir semtinde. 
Vatandaşlarımızdan da gelen çok ciddi eleştiriler var. Bu artık raf ömrünü tamamlamış bir 
Gasilhane. Maalesef burada cenaze hizmetlerinin verilmesinin noktasında son derece sıkıntılar 
yaşanıyor. Oradaki işte morgun durumu, ibadet yapılan yer, cenazelerin yıkandıkları yerler hepsi 
birbirine karışmış, keşmeşkeş bir durumda. Ve Konak’ımıza daha çağdaş, daha modern bir 
Gasilhanenin kazandırılmasının çok ihtiyaç olduğunu düşünüyorum. Özellikle de yağmurlu 
havalarda vatandaşlarımızın dışarıda bekleyecekleri bir yer bile yok. İnsanlarımızın bu üzüntülü 
anlarında onların acısını bir nebze olsun dindirmek bakımından böyle bir modern tesisinin 
Konak’ımıza kazandırılmasının bir ihtiyaç olduğunu düşünüyorum. Bu noktadaki vatandaşlarımızın 
talebini Meclisimizde paylaşma ihtiyacı hissettim. Teşekkür ediyorum, hayırlı akşamlar diliyorum. 
(01 dakika 48 saniye) 
MECLİS BAŞKANI: Ben teşekkür ederim. Başka söz var mı efendim? Değerli Meclis Üyeleri ben 
de birkaç şey söyleyip Meclisi kapatmak istiyorum. Mustafa Başkan’ım kadar çok uzun süreli 
olmasa da ben de şu son birkaç ayda 7-8 kere Meclisi yönetme onuruna erişmiş oldum. Bir kere bu 
süreç içerisinde destek veren herkese, Grup Başkan Vekillerimize, Meclis Üyelerimize çok teşekkür 
ederim. Cuma günkü Mecliste Tunç SOYER Başkan’ım burada olacak ve ben de Grup Başkan 
Vekili olarak son konuşmamı yapacağım. O yüzden bu açılan son şeyleri söyleyeyim. Elbette Grup 
Başkan Vekili olarak orada oturmak bence burada oturmaktan daha iyi ve daha kolay. Çünkü bir 
kere daha özgür konuşabiliyoruz ve Özgür Bey’le konuşabiliyoruz en azından. Çünkü burada en 
azından Meclisin bir dengesini gözetmek, çalışmasını kolaylaştırmak ve yine Mustafa Başkan’ın 
dediği gibi muhalefetle dengeli ve uyumlu bir çalışma süreci yönetme çabasında oluyoruz. Ben de 
elimden geleni bu kısa süre içerisinde yapmaya çalıştım. Umarım bir hatam olmamıştır. Bir hatam 
olduysa affola.  
 
VI. ÜÇÜNCÜ BİRLEŞİMİN GÜN VE SAATİNİN TESPİTİ VE KAPANIŞ 
MECLİS BAŞKANI: 2019-2024 Döneminin son Meclis Toplantısını 15 Mart 2024 Cuma günü 
saat:18.00’da bu salonda yapacağız. O zamana kadar herkese iyi akşamlar diliyorum, Meclisi 
kapatıyorum. Teşekkür ederim. 
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